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Thermodynamics of interaction of Pr with Ga-Al eutectic alloy was studied employing 

the EMF method. Thorough mathematical processing of obtained EMF temperature depen-

dences measured between metal Pr and two-phase Pr-Ga-Al alloys allows us to conclude 

thattwo peritectic reactions of intermetallic compounds (IMC) have had happened. Temper-

atures of both reactions decently correspond to phase transitions of well-known IMCs of Pr 

with Ga. Itindicates thatprereferentially interacts with gallium. 

 

Термодинамическиефункцииα-

празеодимаизучалиметодомЭДСвгальваническомэлементе (1): 

 

(-) (Ж + PrIn3) | (Li-K-Cs)Cl + 0,1 мол. % PrCl3 | (Ga-Al-Pr) (+),   (1) 

 

гдеPr-Ga-Al – насыщенный (до 15 мас.% Pr) празеодимом двухфазный сплав 

(Ж+ИМС); (Ж+ PrIn3)–сплав Pr-In с известными термодинамическими характе-

ристиками, в котором в равновесии с жидкой фазой (Ж) находятся ИМС состава 

PrIn3. 

В интервале 572-1076 K температурная зависимость ЭДС элемента (1) опи-

сывается уравнениями пересекающихся прямых (2-4): 

 

𝐸 = 0,2733 − 2,0253 ∙ 10−4𝑇, В (572-729K)      (2) 

𝐸 = 0,1801 − 7,6025 ∙ 10−5𝑇, В (729-881K)      (3) 

𝐸 = 0,1497 − 4,1515 ∙ 10−5𝑇, В (881-1076 K)     (4) 

 

Представленная на рисунке зависимость E = f(T) элемента (1) претерпевает 

изломы при 729 и 881 K, которые обусловлены перитектическими превраще-

ниями:2Ga+PrGa4=PrGa6 (729 K), 2Ga+PrGa2=PrGa4(881 K). Рассчитанные по 

уравнениям (2-4) парциальные термодинамические функции α-Pr в двухфазных 
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Ж+ИМС расплавахGa-Alблизки по своим значениям к тем же функциямα-Pr в 

индивидуальном жидком галлии. 

 
Рис. 1. Температурная зависимость ЭДС гальванического элемента (1) 
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Annotation. This article reviews the possibility of applying inorganic coatings of metal 

compounds on polymer track membrane (PTM) surface by ion-plasma sputtering. The aim 

was increasing the contact angleof PTM surface and obtaining hydrophobic composite track 

membrane. The initial contact angle has been increased from 70⁰  to 120⁰  after the modifi-

cation. 


